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Cases disappear as FBI looks away
Shelly Murphy, Globe Staff
WED

This Spotlight Team 5-part series was prepared by editor Gerard

O'Neill and reporters Dick Lehr, Michell Zuckof, and Shelley Murphy.
Today's installment was written by Murphy. PART 4 WHITEY & THE FBL
PRICE OF PROTECTION

At the dawn of his deal with the FBI, James "Whitey” Bulger was an
angry leg breaker at a Dedham restaurant looking to collect an unpaid
loan. Leaning across a table, he gave the owner a choice: Pay, or
have his ears cut off and stuffed in his mouth.

Restaurateur Francis X. Green told his story to the FBL,
expecting protection and prosecution. But Bulger had an ace in the
hole. He worked for the FBE .

Looking back, the 1976 incident at the Back Side Restaurant was a
turning point. An extortion case, built on a credible, cooperative
witness, might have stopped Bulger and his partner, Stephen "The
Rifleman” Flemmi, from launching a 15-year crime spree.

Instead, the FBI did nothing, écnding a powerful message to two
of the region’s most ruthless organized crime figures: As long as
you're with us, we won't bothér you.

As aresult, Bulger and Flemmi became sanctioned career criminals
while spying on the underworld for the FBL Despite solid evidence
indicating Bulger and Flemmi were invelved in murders, shakedowns,
and drug dealing, the FBI looked the other way throughout the 1970s
and 1980s.

It made no difference who the victims were, fellow wise guys or
innocent people. And it didn't matter if the victims were willing to
cooperate with the FBI or were scared silent. In some cases, the
bureau even helped the gangsters by leaking information to them about -
ongoing investigations. EXHIBIT
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Recent court testimony shows the deflected cases ranged from the
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momentous to the mundane, but the consistent thread running through
most of them is the involvement of Bulger's handler, former FBI agent
John Connolly of South Boston.

Some potential cases that went nowhere:

- In 1982, a wise guy turned FBI informant was gunned down after
Connolly, according to testimony, told Bulger and Flemmi that the man
had implicated them in a string of gangland slayings and the murder

of an Oklahoma businessman.

- In 1984, a Boston police detective told Connolly that Bulger and
Flemmi were trying to seize a liquor store owned by the detective's
relatives with a "can't refuse” offer. But Connolly did not report

the incident to superiors and, within days, Bulger sent word to the
victims that he knew they had complained to the FBI and warned them
to "back off."

- In the late 1980s, FBI agents John Newton and Roderick Kennedy
failed to document or follow up on a realtor's claim that a gun-
toting Bulger threatened to stuff him in a body bag if the realtor
didn't pay him $50,000.

- In 1988, another FBI agent, supervisor John Morris, who had

pocketed $7,000 in payoffs from Bulger, warnéd Bulger and Flemmi that
the FBI had tappeid the telephone of a Roxbur§bookmaker who worked
for them. While indictments resulted from the wiretap, including

some Boston policemen for taking payoffs, Bulger and Flemmi went
untouched.

Although there is evidence that Connolly protected Bulger and
Flemmi, he was not alone. Supervisors and fellow agents often were
swayed by his claim there was insufficient evidence to target the
pair or that they were too valuable to the FBL

For example, FBI agent James Blackburn testified he never pursued
allegations that Bulger was shaking down a South Boston drug dealer
in 1988 after Connolly told him it wasn't true. And agent James J.
Lavin I testified that in 1987 he ignored evidence that city

workers erected guardrails on private property outside the South
Boston liquor store controlled by Bulger after Connolly reminded him
that Bulger was an indispensable informant.

In the end, Bulger and Flemmi were always suspects, but never
defendants; always informants, never targets.

Last April, Connolly refused to testify at federal court hearings
exploring the FBI's controversial relationship with Bulger and
Flemimi, citing his Fifth Amendment right not to incriminate himself.
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In interviews, he has accused other agents of lying when they
testified critically about his handling of Bulger and Flemmi.

"I'm not a rogue agent,” Connolly said recently. "Anything I ever
did, I did lawfully. I have no trouble with what I did. I did it
for the FBI, all the way to'D.C. , constant oversight."

Baut the record now shows that the deal -- protection for
information -- left the burean shortchanged, co-opted, and
compromised.

In a telling aside during recent testimony, one of Connolly's

. closest associates in the bureau, former agent Nicholas Gianturco,
talked about entertaining Bulger and Flemmi at his Peabody home. "I
felt comfortable having them to the house," he said. "It was not an

. adversarial relationship.” ALL TOGETHER IN ONE ROOM

It was an improbable convergence of characters that put two of the
region's top prosecutors under the same roof in Dedham with three
gangsters while the hoodlums were extorting the owner of the
establishment across the room.

In late 1976, then-Norfolk County District Attorney William
Delahunt had just ordered dinner at the:Back Side Restanrant and was

. awaiting the arrival-.of Martin Boudreau, a:law:school-¢lassmate and -
federal prosecutor, when he looked up:to:seg ahother. old-acgnaintance
approaching his table. [ R SR

: Tt was Johnny Martorano, a well-known gangster who had attended

" grammar school with Delahunt in Quincy. Martorano and two other men

. had just entered the restaurant. While his companions moved to a
cocktail table near the bar, Martorano chatted with Delahunt about

* the different paths they had taken since their school days, joking

. that there was more honor in his world than among bankers and

" Jawyers. Flemmi joined the conversation briefly.

+ After Delahunt went back to his meal and was joined by Boudreau,
the number-two. prosecutor. in the Federal Organized Crime Strike

. Force, the restaurant owner was summoned to sit with Bulger, Flemmi,

- and Martorano to talk about a serious arrearage of $175,000.
According to later investigative reports, it was Bulger who delivered
the pay-or-die ultimatum.

A few weeks later, Delahunt learned what really had brought his
old schoolmate to Dedham. Delahunt said Edward Harrington, former
chief of the New England Organized Crime Strike Force, called to tell
him that Bulger and his friends had threatened Green, the restaurant
owner, over an unpaid loan. And he said Green feared Martorano had
connections to Delahunt afier seeing them banter that night.
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After reassuring Harrington he had no ties to Martorano, Delahunt
said prosecutors assigned to his office interviewed Green and later
turned the case file over to the FBI. Green, who declined to be
interviewed by the Globe, is quoted in investigative reports as
saying Bulger and Flemmi threatened to kill him if he didn't repay a
loan from a Boston credit union.

"It's our money," Bulger told Green, threatening to "positively
kill him" and mutilate his face, according to an FBI report. Ears
off, eyes out.

FBI agents Thomas Daly and Peter Kennedy interviewed Green on
Oct. 13, 1977, and noted in their report that Flemmi told Green that
nobody would get hurt if he made arrangements with the woman at the
credit union who handled the loan. They wanted a $25,000

installment immediately.

In a recent interview with the Globe, Rita Tobias of Belmont

confirmed that she loaned.Green money through the finance company --
but said the amount was closer to $20,000. She insisted she doesn't
know Bulger or Flemmx and hadn't gone to them for help

The following year, Green became a star govemment Wuness but
not against Bulger or his friends. Fedéral prosecutors-used Gréen's :
testimony in an unrelated public corruption.case-to:wim a tax-evasion.:
and bribery.conviction against a Boston official. Bulger and Flemmi -
went unpunished and unchallenged.

Months after turning the Green case over to the FBI, Delahunt, now

a Massachusetts congressman, said he asked Jeremiah T. O'Sullivan,
chief of the New England Organized Crime Strike Force, what became of
the investigation and was told: "It just didn't work out."

O'Sullivan's lawyer, Hugh Scott, declined comment on the incident,
saying it would be inappropriate because of the ongoing federal

hearings.

Harrington, now a federal judge, was working as a lawyer for a

private law firm in Boston when Green reported his threatening
encounter with Bulger and Flemmi in 1976. The following year,
Harrington became US Attorney for Massachusetts, a job he held when
his public corruption squad used Green to make a case against the
Boston official.

Today, when asked about his role in the Green case and why it

never led to charges against Bulger or Flemmi, Harrington said, "In

view of the fact that I am a federal judge and wish not to be

involved in a proceeding before another federal judge, I decline to
comment on the matter.” BULGER IMPLICATED, MOBSTER KILLED
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Brian Halloran was a dead man. And the FBI knew it.

Just a few days before Halloran was gunned down along the Boston
waterfront, an FBI official whispered to then-US Attorney William F.
Weld, "I would not want to be standing next to this guy."

In fact, the FBI's decision to deny Halloran entry into its
witness protection program may have cost Halloran his life.

Halloran was awaiting trial for the murder of a drug dealer in

January 1982 when he walked into the FBI's Boston office and
announced he wanted to cooperate against Balger and Flemmi because he
feared they were trying to kill him.

He offered to "go all the way" against the two, but wanted

immunity from prosecution and protection for himself and his family,
according to the FBI report. A member of the Winter Hill gang who
had frequent dealings with Bulger and Flemmi, Halloran told a tale of
murder and mayhem. .=

For openers, he described how he dropped off South Boston
bookmaker Louis Litif at Triple O's tavern on April 12, 1980, foran
after-hours meeting with. Bulger: Moments later; Halloransaid, he
watched as Bulger' and anassociate Tugged Litif's-plastic-wrapped: o
body out the back door of the Southi Boston-barand dumped it into:the:w.-.
trunk of Litif's new Lincoln: The car and:the body were latér found -

in the South End. .

Then Halloran moved on to another bloody murder scene, this one in
Oklahoma. He claimed he could help solve the shooting death of
millionaire Roger Wheeler, the Telex Corp. chairman who was shot to
death on May 27, 1981, outside an exclusive Tulsa country club.

‘Wheeler had bought World Jai Alai (WJA) three years earlier and
suspected Somerville's Winter Hill gang of skimming profits from the
company's operation in Connecticut.

Halloran claimed that his friend, John Callahan, former president
of WIA, summoned him to a meeting with Bulger and Flemmi in January
1981 at Callahan's Boston waterfront apariment.

Halloran said Callahan asked him to murder Wheeler, who suspected
that employees who remained loyal to Callahan were doing the
skimming. Later, Halloran said, Callahan told him he wasn't needed

and the murder was carried out by Bulger, Flemmi, and John Martorano.

Despite the significance of Halloran's account, authorities in
Oklaboma say the FBI in Boston never shared it with them.
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Instead, FBI agent Morris said he passed along word to Connolly
that Halloran was cooperating with another squad in the FBI against
his two prized informants.

Morris testified that Connolly then told Bulger and Flemmi that
Halloran had implicated them in Wheeler's murder, prompting Connolly
to file an informant report from Bulger arguing that "there was no

way that they would have been involved with Halloran in connection
with anything, let alone murder.”

Ultimately, the FBI, along with Strike Force Chief O'Sullivan,
concluded that Halloran was unreliable and turned him away from an
FBI safe house on Cape Cod.

Weeks later, on May 11, 1982, Halloran was gunned down as he left
a bar on Northern Avenue in South Boston. Callahan, being sought
for questioning as a potential witness in the Halloran and Wheeler
slayings, was found murdered three months later in Miami.

In a recent interview, Connolly said he "absolutely never” told
Bulger and Flemmi that Halloran had turned FBI informant against them

before he was killed. Connolly said he filed reports before -
Hatfloran's death noting that Bulger cia.lmed the Maﬁa was gomg o

kill Halloran.

The fallout from the mvestlgatmn spread w1thm the FBI; as: R
agents in Oklahoma City and Miami accused the Boston office of
stonewalling about Wheeler and Halloran.

The distrust spilled over into the Boston office, as the agent

assigned to the Wheeler case accused Connolly of "rifling" his file
and leaking information to Bulger and Flemmi that would help them
establish alibis. Connolly vehemently denies the charge.

At first, Connolly refused to call in Bulger and Flemmi to have

them photographed so investigators in Oklahoma could show their
pictures to potential witnesses. According to recent testimony by
James Ring, who was then supervisor of the organized-crime squad,
Connolly became "defensive" about the photo request, arguing that
Bulger and Flemmi had proclaimed their innocence. Connolly relented
only after Ring threatened to drop Bulger and Flemmi as informants.

Still, the FBI didn't force Bulger and Flemmi to take polygraph
examinations after they refused. In contrast, Halloran was dropped
as an informant when he refused to take the lie detector test.

"For a long time we thought, it's just pure incompetence,” said
Wheeler's son, David, who now believes the FBI has obstructed the
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investigation into his father's murder. "But I never dreamed it was
as extensive as it is." WHITEY AND STEVIE GO SHOPPING

It was Christmas time 1983 and Whitey Bulger and Stevie Flemmi
were out shopping. They were cruising around South Boston when they
saw something they wanted: a newly renovated liquor store on the site
of what had until recently been an abandoned gas station.

It meant nothing to Bulger and Flemmi that Stephen and Julie Rakes
didn't want to sell Stippo's Liquor Mart on Old Colony Avenue.

During a menacing visit to the Rakes's South Boston home during

the first week of the new year, Bulger and Flemmi handed Stephen
Rakes a bag stuffed with $67,000 cash and announced they were buying
the liquor store, according to testimony.

"We don't want to sell it," said Rakes, who was home with his two
young daughters while his wife was working at the store.

Flemmi allegedly sat down-at the kitchen table, pulled one of
Rakes's blond-haired daughters onto his lap, and set a gun on the
table in front of her. The curious toddler picked up the gun and ..
playfully sucked on the handle, accordmg to federal grandj ]ury
testimony revealed in court.

B "It would be a shame not to see your ch:ldren grow ﬁp," Bulger
allegedly said. ;

A horrified Rakes called his wife at the store and told her to
pack up all their belongings and come home.

Within days, then-Boston Police Detective Joseph Lundbohm said he
went to Connolly on behalf of his niece, Julie Rakes, unaware that
Bulger and Flemmi were informants and Connolly was their handler..

Connolly said he took no action to stop the hostile takeover by
Bulger and Flemmi because the couple "did not want to get wired up
and they did not want to be witnesses. How do you make a case like
that?"

It was a chilling lesson for the Rakeses, who discovered a few
days later that Bulger knew they had complained to the FBIL.

"Whitey said to back off," Stephen Rakes told Lundbohm, who said
he suspected Connolly tipped Bulger about their meeting. In a Globe
interview, Connolly denied leaking the information.

Connolly said he couldn’t recall whether he reported the incident
to his supervisor, but federal prosecutors said a search of FBI files

Page 7 of 9
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failed to uncover any paperwork on it. It appears Connolly made a
unilateral decision to neither investigate the extortion nor pass it
along to a supervisor.

The store was sold to Bulger's friend, Kevin Weeks -- at least on
paper -- without a hitch-and was renamed the South Boston Liguor
Mart. It immediately became a new hangout for Bulger and Flemmi.

Soon, the FBI was patronizing Bulger's store. A 1990 raid of the
Liquor Mart by the Drug Enforcement Administration, the Suffolk
County Organized Crime Squad, and the IRS uncovered a receipt
indicating the FBI bought ligior at discount prices to give away at
its annual Christmas party months earlier.

The receipt indicated that the liquor was purchased by agent Dick

Baker, the party organizer. And a separate piece of notebook paper
indicated who the agent was: "Dick Baker (friend of John Connolly)."
Connolly does not deny the FBI bought liquor at the store but says

the piece of paper with his name on it was planted. NO FBIFOLLOWUP
TO EXTORTION -

Years after Louis Litif was allegedly murdered in Triple O's,
Bulger and his friends yned an unsuspecting businessmanito a

meeting in the Broadway tavern, according to court- documents and » -
recent testimony. - ;

"Someone hired me to kill you,” Bulger told South Boston realtor: -
Raymond Slinger, after calling him to a meeting in an upstairs
apartment in the late 1980s.

Bulger, accompanied by his friends Kevin Weeks and Kevin O'Neil,
said he was willing to spare Slinger’s life in exchange for cold

cash. But, when Slinger had the audacity to arrive at a follow-up
meeting with the trio packing a gun, he was beaten and kicked as an .
enraged Bulger ordered his friends to "go downstairs and get a body
bag.”

After Bulger's demand increased to $50,000, Slinger reported the
extortion to the FBL Agent John Newton testified that the FBI had
"a great case” against Bulger because Slinger was willing to wear a
wire and testify.

{
Still, the FBI took no action.

Days later, O'Neil told Slinger that he'd only have to pay
$25,000, but "there wasn't going to be any FBI investigation,”

according to testimony in the federal court hearings.

Newton's supervisor, Bruce Ellavsky, testified that the FBI
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dropped the case because the extortion stopped and Slinger no longer
wanted to go forward.

Yet, Ellavsky couldn't explain why there were no FBI reports on

the incident. There was no mystery about why Bulger and Flemmi
never got caught up in an FBI investigation in the late 1980s of a
Roxbury bookie who was paying them "rent" and dealing extensively
with them. The pair were warned to stay away by agent John Morris
because a wiretap was going into John Baharoian's office.

Morris, who had taken three bribes from Bulger, was concerned that
the pair could give him up if they were caught and indicted.

But he also testified he was tired of the hold Bulger and Flemmi
had on him and the relentless expansion of their criminal network.,

And he wanted no more blood on his hands. Leave Baharoian alone, the

former organized-crime supervisor told them. "I don't want any more
Hallorans."

- ~es INDEX REFERENCES -~
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UNITED STATES DEPARTMENT OF JUSTICE

ara

FEDERAL BUREAU OF INVESTIGATION

In Reply, Please Refer to San Franéisco, California
File No. SF 92-2061 October 26, 1977

JOSEPH ‘BARON,
Also Known As
Joseph Barboza,
Joseph Delfel,
Joseph Bentley,
Joseph Donati,

Joseph Costa’

Investigation concerning the murder of Joseph Baron
in San Francisco, California on February 11, 1976 continued and
eventually focused on Baron's closest personal friend and associate
in San Francisco, Theodore James Sharliss. R . »

. ~“During October, 1976, John Frederick Loewe, bookmaking
associate and confidant to Sharliss, provided information to.the
San Francisco Federal Bureau of Investigation (FBI) Office that
during January, 1976, heé accompanied Sharliss to the Hilton -

Inn, San Francisco International Airport (SFIA). Sharliss related
to Loewe that he (Sharliss) was to meet with Larry Baione, the
number two man in the Boston La Cosa Nostra (LCN). ‘Loewe believes
Sharliss mentioned the name of the other individual from Boston
who was with Baione. Loewe did not recall this individual's

name. Loewe believes Sharliss mentioned at this time ox it may
have been at a later date that Baione ‘and-his associate had
discussed the hit on Baron with him.

During late March or early April, 1976, Sharliss told
Loewe he met with the same two individuals at the SFIA Hilton
Inn. Loewe, who was arriving from Las Vegas on April 2, 1976,
was met by Sharliss.  On the drive home from the airport Sharliss
told Loewe that he had been to the airport at least once, possibly
twice that morning. After dropping Loewe off at his residence,
Sharliss returned to the airport to meet with the previously
mentioned individuals from Boston. The purpose of the meeting

was for Sharliss to collect $5,000 for "lining up" Baron.

Hotel registration records at the SFIA Hilton HInn
and other motels in the airport complex were checked for the time )
4 period in question with negative results.

This document contains neither recommendations nor conclusions of
the FBI. It is the property of the FBI and is loaned to your
agency; it and its contents are not to-be distributed outside your

agency. 70? /?Ygg //j 2 -
f . i EXHIBIT
2N 062
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JOSEPH BARON
Also Known As

I -

On November 3, 1976, loewe was afforded a polygraph
examination administered by a Special Agent of the FBI., An
analysis of the polygraph charts for the examination discloses
that with respect to the precise questions asked (basically the
infoimation set forth), no specific, consistent significant,
physiological responseés were detected which indicate deception
when Loewe answered relevant questions.

On December 17, 1876, Loewe was unable to positively
identify Larry Baione from a spread of representative photographs.
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JOSEPH BARON ,
Also Known As .. >

On August 9, 1977, Philip Sumner, Pasoc Robles,
California, contacted the San Francisco FBI Office. On the
evening of August 5, 1977, Sumner viewed a television news

_ special dedaling with the February 11, 1976 murder of Barom.
In brief, Sumner related that he was incarcerated at Soledad
Prison, California, during 1973-1974. Sumnexr had occasion to
meet Red Hogan, a fellow ‘inmate who told Sumner that he was
originally from Boston, Massachusetts. Hogan related to
Sumner that he (Hogan) served time at Walpole State Prisonm,
Boston, Massachusetts with Joe Barboza (Baron). Hogan also
showed Sumner letters received by him from Barboza using the name
of Joe Beritley at a prison facility in Montana, believed to be
Deer Lodge. The letter writing continued between September, 1973
to September, 1974. .
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JOSEPH BARON
Also Known As

Because of his close association with Hogan and
statements by Hogan that he was going to kill Barboza, Sumner
feels convinced that Hogan is definitely involved in the
Barboza murder.

Sumner's informatiom, in part, has beéen verified
and investigation continues to further identify and locate
Hogan,

On October 26, 1977, facts concerning the
February 11, 1976 murder of Baron were again discussed with
the San Francisco Strike Foxce. Special Attorney Robert J.
Breakstone anticipates presentation of the matter before the
Federal Grand Jury, Northern District of California, San
Francisco, during mid-November, 1977.

h%
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AFFIDAVIT

Comes now your affiant, RICHARD BAREST, who is a practicing
gttorney in the State ¢f Florida for approximately 17 years, a forme:
City Judge for the municipéIity of Opa Locka, Florida, and a former-
Assistpnt State Attorney for Eleventh Judicial Circuit-of Dade

County, Florida, who states as follows:

X 1. That on or about November 1, 1967, while & part-time
City Judge in the municipality of Opa Loéka, Florida, who had per-
‘mission to conduct a private practice, I was contacted and retaine&»
by Mr. Greco to attempt to prove his innocence to a nurder charge
that he felt he was being "set up on 1nvolving the al]eged murder
of one teddy neegan, whxch was aoprox1mately two years old.

: . He adv1sed me of th1ngs ‘to check out because he felt.he

‘ could pro§e he was in Flarida at the time. the offense was commitfed

and that he was “totally“ innccent of that offense, and that he would

be wxllxng to take a2 lie detector test on. that spec1f1c cr1me.

2. Pursuanu to his’ request. my \nVestwga*or set up‘an
examinat! on with a respected polygraph operator who was then workung
as the official police po]ygraph operator for the .City of Miami Police
Department. I gave my, appruva] of the test, WIth the only spec1f1c
instructions to the po]ygraph operator was that he confine his question
strictly to the Teddy Deegan hom1c1de, and that he could ask anything
he desired about that case with reference to Louie Gréco's alleged
participation therein. .

My recollection is that Mr. Greco's responses were truthful
and that he did not part{cipétg in the‘Téddy Deegar homicide. .

Subsequent thereto,'other'informatioq was received by my
office during the course of the investigagioﬁ that tended to corrob-

. 3 .
orate Greco's steory that he was in Flovida abt ihe Lime the nffan--

cnE
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‘;e were able to put Hr. Greco in Florida ve%y sho%tly Sefér{ én&‘ S /F
after tho offense WS ‘a1 1eg°dly to have beern committed by spécif%c'
testimony, and by 1nnuendo and circumstantizl evidence wh1ch could
have bean concluded that he was actually here at the time the offense
was committed.

Based upon the Informatlon and polygraph results I filed a
Petition'with the Governor of the State of Fiorida vequesting a he;r-‘ h
ing to contest extradféion, a copy of which is attached'hereté, which
1 believe was meritorious and sincereiy believe the allegations set

‘forth therein.

A hearfng was set up with the Govérnor of the‘Staté“and“upoh
instructions from Massachusetts counsel that would be representing MWr.
Greco, and after discussing it with the client, a decision was made
not to fight éxtnadition, but to waive and have Mr. Greco to return
tg the State of Massachusetts for trial.’ .

The ‘total investigation conducted in Florida by my office -

‘w%s turned over to Massac‘usetts counsel Ronald Chlsho1m and John-B.
breen, physically in my 0ff1ce in Dade County, F1or1da, shortly after
the decision to waive extradrtxon was re]ayed to the author1t1es.
Unfortunate}y, I did not make or_k;ep a copy of the investigation and

‘I have no‘knoﬁledée of what has tr:ispired with the investigation since
that time. B ' '

: sz, /i:;ﬁfzzusyfﬁ

RICHARD BAREST

: . S
: - hakeIand, Florida 33801

Sworn to and subscribed before
me this Z2ist day of December,
1977.

(/?Z’/czuc,éz'/<?? 5:5’42;42434(1’/

Hotary Pubiic, State of Florida

My commission expires:
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3, .
PEi. JIMANCE RATING GUIDE FOR INVESTIGATIVE . nouNNEL

CHECKLIST AND NARRATIVE COMMENTS
{For use as attachment fo Performance Rating Form FD-185)

Home of Employee JOHN M. MORRIS

Hote: Only those items having pertinent bearing on employee’s performance during the rating period should be rated. Actugl performance
is 10 he compared with current, existing job description regairements.

BATE ITENS AS FOLLOWS: RN
& __Ovtstonding To worrant overall +, all rated elements must be +, and justified in writing.}

b Excelfent tOucrall £ must be supported by & or 4 on majority of items, including impartant elements.}
o Setislectory
. Unsatisfactory {If any item so rated, overal! adjective rating can be ro better than Satisfactory.) Any unsatisfactory ftem or overall
Unsatisfactory rating must be supported in writing, R
O __ No opportunity to appraise. In other responses, use "X.” - . _
(U;e‘hﬂ( for Checkdist - DO ROT YYPE) RESPOND YO EVERY ITEM

1. Personal appeocance.

. 2 Personatity and effectiveness of personsl contacts.
i 3. Attitude fincluding itity, it loyalty, i itity, and willir to equitably shore work load}.

4. Physicul fitness fincluding hcnl‘lhv energy, stamingl. Any physical limitations affecling performance? [ Yes [RNe. Hes

> employee used more sick feave (including annal leave or LYDP for iHlness) during the Tating period than the
. amount of Sick foave camed during such period? [} Yes {3 No. If snswer lo either is yos, explain.

j.

'8}

C

— j:__ 8. Resourcefulness, ingenuity, and initiative.
—fz 6. Forcefulness and spgressivoncss ns requireds
—F.. 7. Judgment, including commen sease, abifity to anive oL proper conclusions, sbility to define objestives.
_fl?' 8. Plaming of work. :
9. Accuracy and sttention to pertinent detail.

—Z7_W0. Productivity, including amount of acceptable wark produced and rote of progregs on or commletion of Gssigments. Also consider
adherence o deadlincs, unless failure fo meet is attributablo to causes beyond employee's control.

[ il S N of duties, i ians, rules and regulations, including readiness of comprehonsion and *know how" of upplication.
~E 12 Pertormance results frate if applicable and mark wthers 0 _L_A. Foreign Counterintettigenee (FCU; _=f=_B. Criminal
Tavestigative; C. Fugitive; _£2_ D, Applicant; _{D_E. ing: = FL 1 _£2_G. Domestic

Security and Terrorism; .=F_ H. Other, such as Supocvisor :
Comment on type of work hundled entire rating poriod, mcluding porfarmence in other divisions, and appraisal of oversli work
petformance:

SA MORRIS supervises the Organized Crime Squad in the Boston Division, He is
an extremely intelligent, highly motivated, "streetwise" Supervisor, who has
demonstrated the ability to achieve top production from his Agents, He is
currently supervising an extremely important and complex undercover operatic
aud has also supervised a number of Title Iii installations during the
rating period. He has developed as the Boston Division's liaison

Supervisor with the Massachusetts State Police and his results in this

very demanding, sensitive relationship hawve been outstanding. He is
imaginative, innovative and extremely industrious and has no hesitation

in tatkling major projects or complicated problems which place a heavy

- (SEE NEXT PAGE)

Compiexity of metters handleds {}None [“JModerate 'R Most complicated
Degree of supervision required; [~ Above sverage [} Average  [X]Minimum [} Nooe Erptoyost
e o Tieen * ) d - mployee's
A Emy-lo,vef signifies by initialing hereaflter that during the course of receiving the performance rating 1nitials
repcet Qinit this pravision to annual, 50-dey or $0-dey reports) employee has vead and understands
position description,
nent? 5T:Yes [3No

B. Is emaloyec available wherevar needs of service require for genoral assignment? ¥ Yes [TJNo Special assi

C. Is emplayee qualified (o operate o motor vehicle incidental to official duties?  [X Yes (] No
3 apswer is “yos,” personnel file must reflect the following: (a) Hos valid State o local oporator’s license for type vehicle o be used.
W) Is physically fit to drive. (el Past safe driving record OK or has passed Bureau wad test.

D. Specify general nature of assignment during most of vating period (such as secwity (FCI), eriminal, applicant squad, Accountant, or as

Resident Agent, supervizor, instructor, et GUPERVISOR -~ ORGANIZED CRIME
ADIECTIVE RATING: __ ___ I?(C'ELLENT _ EMPLOYEE'S (NlrtALsm%z“ﬂ':-——-mmw
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demand on his time, often to the detriment of his family.
SA MORRIS possesses all the necessary attributes to be an
outstanding Bureau executive.

A
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GLEN DARTY  *

STATE ATTORNEY

TENTH JUDICIAL CIRCUNT
BARTOW. FLORIDA - PH, 533-0731
(Poik, Hightands & Hardes Countles)

Polk County

Hightands C.
BHal! of J'Fl;uize %ourmou:: '
- Bartow, Flotida . Sebring, i
April 19, 1973 8 Flosi
- Hardee Coun
Courthouse

Wauchuta, Flos

Mr., William R. Geraway
Box 43 MCI RB
Norfolk, Massachusetts 02056

Dear Mr. Geraway,

In angwer to your inquiry concerning your appear-
ance as a witness in the case of State vs John Sweet, -
1 will state the following:

1. You did appear as a voluntary witness for the
State of Florida during the murder trial in
1967. You advised me by letter that you had
knowledge that might be material to the trial,
and I made arrangements for you to be brought
to Florida and you dld testlfy

2. You never asked me ot my office for any type
reward or renumeration and if you ever received
anything from.anyone, I have never heard about
it.

3. The murder trial involved the killing of a prom-
‘inent young citrus business man and grove owner.
-Our investigation disclosed that the killing
of Von Maxcy had been arranged or procured
through the Boston area.

4. The testimony you gave appeared truthful and
in my opinion there could have been no way you
could have obtained the telephone number that
you testified about unless you had obtained it
in the manner you testified.

i EXHIBIT

665
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Page 2
Mr. William R. Geraway
April 19, 1973

I trust that this letter will show your voluntary
cooperation with the state of Florida in this matter.

Respectfully,

= Glen Dart 3

State Atto;ney
Tenth Judicial Circuit

GD/ab

BSF-00597
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BﬂY View Boys Home BBY View Girls Home

A Non-profit Corporation
DENNIS C. BLANK, Director
Rt 4, Midway Business Center Suite 21 ~ Poct Angeles, Washington 38362

Phone 452.3811
“Di " m
. May 8th / 1978 iagnostic and Child Care Services
te:
Mr Wm M. Kramer .
U.s. DEPT. OF JUSTICE CONFIDENTIAL

L0 Golden Gate Ave. Rm 12001 .
San Francisco, CA 94102

Dear Mr Kramer:

I am somewhat disturbed at some recent developments and thought perhaps
you could glve some assistance.

I talked with a lawyer representing Loule Greco, et al, the men against whom
Joe testified, and informed him that I would NOT be availa‘ble as a witness in behalf
of the Deegan defendants. They had hoped to place me on the stand for the express’
and sole purpose of provin~ that Lee Balley's attorney-client relationship with
Baron had been violated by Joe and was: thexvefore invalid. Bailey would then take
over.

I made one last. -eall o the attorney to find out what the reaction was---the firs
call preceded my visit to you---and apparently the Deegan defendants feel that if I
am not golng to be of service to them, I certainly am not going to be in a posi.tion
to hamm them at any possible future hedrings..

That was followed by another call a day later, to meé, at my personal number,
which may have been long-distance, direct dial, or local-~~the line sounded pretty
clear to me~--and the message was to the eefect that the caller was a "Friend,”
and that a renewed contradét was out on me. I wiote to a police official back East
and have not yeét heard from him. I gave notice here and leave as of June ist,
since I cannot take the chance of jeopardiging the boys I work with. I .did not give
those as the reasons for leaving, of course.

I can documént to you that I testified in a Florida murder trial that was
contracted out of Boston; against a Springfield, MA hit-man who pleaded guilty as
a result of readint the transcript of my proposed testimony; agalnst Baron in Santa
Rosa; agalnst a member of the Aryan Brotherhood just two years age in Aubure, CAi,
and have a letter from the Atty. Gen.'s Office in R’xode Island to the effect that
I blocked parole for Reymond Patriarca.

I am, therefore, considering the witness relocation program at least until
things cool down. If I could relocite with
and survive a year, I would pemaps then be able to
nandie 1t myseir as I have tried to do. for nearly four years.

I ask this as a last resort, of course. I do not want my wife hurt in any event
and cannot carry fireams since there are federal liabilitles. Jos's death was more
. than simple revenge and the thought he might return for Waggenheim, it was clear
through the timing (Lee Balley trying the Hearst case there) that there was a direct
1ink to future proceedings agalnst appeéals on the Deegan Case. I remain a central
flgure in that case and fear that my time has arrived now that they see complete
non-compliance from me.

Please anser as soon as possible, with possible optlons if there are any.

Sincerely, . BSF-00594

(206) 683-6408 ¥n Geraway/P.0.337/Sequinm, WN 98382
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AMERICAN POLYGRAPH ASSOCIATION

CASE REVIEW COMMITTEE

TO: Whom it May Concern -
FROM: Charles R. Jones
DATE: October 11, 1978

SUBJECT: Results of polygraph examination regarding Louis Grieco

On April 29 and July 1, 1978, Mr. Grieco was given two polygraph
examinations by Mr. Kenneth Boothe a member of the American Polygraph
Association.

This polygraph &xamination was given to Mr. Grieco by a request
from his attorney, Mr. John Cavicchi.

The main purpose of this polygraph examination concerned the murder
of Teddy Deegan in Chelsea, Massachusetts on March 12, 1965.

During the pretest interview, Mr. Grieco denied that he was involved
in the death of Teddy Deegan as alleged. Mr. Grieco claimes that
during the time Teddy Deegan was murdered, March 12, 1965, he was
in the state of Florida.

On Api-il 29, 1978, thelsubject was given a polygraph examination,
and apparently due to-.a specific fatigue factor, the results of
the test were incdénclusive,

on July 1, 1978, Mr. Grieco was re-examined. The polygraph test
gonsisted of the following questions: )

Q. Were you in Chelsea, Massachusetts when Mr, Deégan was killed?
A. VNo.

Q. Were you present when Mr., Deegan was killed?
A. No. :

Q. Were you in Massachusetts on March 12, 19657
A. No. .

TEST FINDINGS: 1t is the opinion of this polygraphist, based on §f%
the evaluation of the polygraph charts that there were no reactidd EXHIBIT
to the relevant questions to indicate deception. § 667

It is further the opinion of the polygraphist that Mr. Grieco
was truthful in his answers to the foregoing gquestions.

U348
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My name is FRANCIS LEE BAILEY, JR., of &5 Earldor
Circle, Marshfield, Massachusetts, 020%0. i am a member of the
Massachusetts Bar, having been admitted by the Supreme Judicial
Court on November 16, 1960, and have been actively trying criminal
cases since 1954 (military service).

In about 1365 I represented Joseph Barboza, as/k/a
Joseph Baron, in Suffolk Superior Court befear=s then Superior
Court Justire Francis Quirico and a jury, upon the trial of an
indictment charging multiple felonies wherein a verdict was re-
turned acquitting the defendant of 211 charges except a breach
of peace, of which he was convicted. In about July of 1970
I was cpgtacted bv a party whose name was Frank {I am unable to
recall his last name}, who represented thst he was a contractor
from Rhode Island, who had been in recent cnmmunibation, threough
intermediaries, with Joseph Barboza, and that Barboza wished to
set the record straight as to certain perjured testimony he hagd
given in State and Federal courts with respect to certain defen-
dants including, but not limited to, Raymond Patriarca, Peter
Limone, Henry Tameleo and Louie Greco. The gentleman named
Frank stated that Mr. Barboza wished to have the services of ex-
perienced counsel in determining how and in what mannex to accom-
plish his desired purpose and that he,'Prank, would be willing
to pay a reasonable fee if I would agree to advise and assist Mr.
Barboza. As a result of that representaticn a meeting was sched-
uled in New Bedford, Massachusetts. I flew myself to the New
Bedford airport and was met by a gentleman whose identicy I did
not and do not know. He took me to a two story, weod frame house
in a section of New Bedford, with which I am not familiar. This
meeting was, to the best of my recollection, in July, 1970. When
I arrived at the house I was led to the second floor and con-
fronted by six or more males, armed with automatic and semi-autc-

matic weapons. I recognized Joseph Barboza as the man 1 had
nNanae
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representad years bafore, and as the same Joseph Ba;;oza who had
testifind for the Commonwealth in the case of Commonwealth vs.
French. 1 spoke with Mr. Barboza for the better part of twn
hours.

He told me that he had agreed to be a Commonwealth
witness, because is he was attempting to raise $50,300 to bail
himself on a charge of illegally carrying a firearm, the funds
were stolen by people whom he believed to be connected witﬁ
"the North End”. As a result of his arger over this event, he
agreed to give testimony for the Federal Government and the
Commonwealth, the latter in connection with the murder of Teddy
Deegan. He stated of the people against whom he had testified,
Roy French and Ronnie Cassesso were in fact involved, French
directly and Cassesso indirectly. He told me that Henry Tameleo
and Peter Limone were not invelved, but that he implicated them
because he was led to understand by various authorities that in
order to escape punishment on charges pending against him, he
would have to implicate someone of “"importance®. He told me that
the story he had told to Judge Forte and the jury in the trial
of Commonwealth vs. French was in very large measure a fabrication,
and that he had in that story implicated Louis Greco because of
E pérsonal—grudqe arising from a disagreement between himself
and Greco. He further said that he did not expect a conviction
to result from his testimony and, indeed, that the authorities
had generally assured him that a conviction was unlikely, but
the mere fact of bringing such prominent people to public trial
would accomplish its own purpose. He told me that he knew that
touie Greco was in Florida at the time of the murder, and expect-—
ed that fact to be so clearly shown by the evidence that his en-
tire testimony would be cast in doubt and an acquittal ~ probably
of all defendants - would surely result. He stated that he wished
to somehow cause at least those defendants who were in no way

invalved with the Deegan murder to be freed from prison. He
X YaY: Y12}
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that the death sentence imposed by the :riai jury "Q?tg\bé}A
carried out, but was quite fearful that if he admitted to perjury
in a capital case he could and would he sentenced, himself, to
life in prison. He stated that he wished me to explore some
method of bringing the truth before the Superior Court without
causing him, Barboza, to be imprisnned for his mendacity. He
stated that because he had become a Government ;itness he would
not expect to live more than a dav if he were committed to the
general population in Walpole, as he feared. He authorized me
to advise counsel for some of the defendants as to his intent,
_and as to what he hoped to accomplish, and further authorized me
tc publish his revised version of the Deegan murder (in which he .

had admitted personal involvement), so long as he would not wind

up in jail as a consequance. 1 agreed to undertake to accomplish
his purposes in accordance with the conditions imposed by him,
ahd was paid a retainer by the contractor named Frank.

: Subsecquently, Barboza was arrested in New Bedford

" for possessfnq a firearm unlawfully in an automobile. I repre-~:
sented him in connection with that matter, and when his probation

was revoked and he was committed to Walpole, I brought a habeas
corpus petition before Justice Roy in the Superior Court seeking
his release. Subseguently, he tcld me that he had been informed
by persons in authority, whom he did not name, that Fedéral
agents would arrange for his release provided he discharge me
and terminate his efforts to recant his trial testimony. Prior
to this time, Barboza had agreed to take a polygraph test to be
conducted either by Charles Zimmerxman, of Boston, or by any :

qualified examiner upon whom attornevs for the Commonwealth, the

United States, and I might agree. The purpose of this test was
to demonstrate number one, the truth of his most recent account
of the avents surrounding the Deeyan murder, including the total

exculpation of Louie Greco, number two, the fact that he had

aw orrices
P LER Baicy . . . .
amE CENTEN 20 aTa not been paid or promised any remuneration in any form, by anv

000983
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that as to some defendants, not including Greco, he had conspired
with authorities to falsely implicate them. Subsequent to his
incarceration he informed me that he had been told that if he
submitted to such a test he would spend the rest of his years
behind bars.

I spent considerable time with Mr, Barboza in corﬁzec-
tion with this matter, and visited with him on a number of occa-
sions in the summer of 1370 as the records at Walpole will show.

I had gotten to know him rather well during the original trial
before Judge Quirico which he had expgcted to result in a convic-
tion. In the course of numerous discussions with Mr., Barboza

he undertook‘ to explain to me how he had justified the execution
of more than twenty-people, principally in connection with the so-
called McLain-McLaughlin gang war in the early and middle sixties.
pased upon all of my experience with Mr. Barboza and my observa-
tions of him commencing with the interview at the house in New
Bedford (the first time I had séen him since the trial of Common-
wealth vs. French}, I am satisfied that he was telling the truth
as best he knew it, when he described the falsity of his trial
" testimony. I further believe that his surprise at the conviction
of Louie Greco was genuine. At no time in any of the coaversa-
ticns which were held, up to and including his termination of my
services, did he say anything inconsistent with his-otiginal story
to me limiting criminal liability for the Deegan murder to him-
self, Prench, Cassesso, and one other whose name I will omit un=

less ordered by the Court to reveal it. P /\

COMMONWEALTH OF MASSACHUSETTS:
: 88 N
SUFFOLK COUNTY : 000984

On this/{4 day of ’/ 1+ 1978, befora me person-
ally appeared the above named PRANCIS LEE BAILEY, JR., who first

o oreres being duly swern dercosed and stated that he has read the foreqoing
2% Basney Affidavit, by him subscribed, that he knows the contents thereof
_""::.":.:. to be true to the best of his knowiedge, except as to those mat-
aan ters therein statad to be upon information and helief, and as to

= "= helieves them to be;true, , - =
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AFFIDAVIT

i
My name- is Attorney Alfred Paul Farese and my offices

are located at 366 Broadway, Everett, Massachusetts, In:
‘1965 my office was locatéd at 449 Broadway, ,Everett,
Massachusetts, and one Attorney John E, Fitzgerald was
associated with me at that time.

I have read ovérltranscripts in the case of
Commonwealth vs, Louis Greco, in which Mr, Fitzgerald
stated. at page 5895 that I lived at 19 Montrose Street
in 1965, which is not the truth, and on page 5897 Mr.
Fitzgerald stated that he came to my house on August 6,

1965, ana-came into my deén and from the den we went up

to a room on the third floor with Mr. Louis Greco. Thiéi
never took place because in August of 1965 I lived on the
}second floor of a th;eeﬁtenement house, and on' the third.
floor there lived a police officer by the name of Harold;
Kelly, and neither I nor my family occupied any rooms on*

the third floor. On pages 5903, 5904 and 5905, Mr.

Fitzgerald made the following statments:
"John, I was down to see Joe yesterday at Barnstable.
As you know, he has two cases pending, two series of in-!
| dictments pending. There's the East Boston case. On the
écases involving Arthur Pearson, he charged as a habitualg
criminal. They are willing, one, to have Arthur PearsonE
say that Chico Amico stabbed him and that when he was :
stabbed he saw Nicholas Femia and Joseph Barboza on the I
other side of the street and have them come over and say!
they came to the aid of Arthur Pearson, and by that, theﬁ
he would be found not guilty of being a habitual criminal
i EXHIBIT

669
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as far as the Pearson case goes. However, if that is
not enough, Mr. Grieco will guarantee to whack out

Pearson.” (Tr. 5902) "Then Mr Farese said, *In addition,

they will give him $25, 000 if he w1ll not testify in the'

Deegan case and in other cases.” (Tr, 5904-5905). To

the best of my recollection, at no time was Mr. F1tzgerald

present with Mr. Grieco ever in my home and this conver-i
sation he testified to had never taken place. !
Oon page 5895, Mxr. Fitzgerald stated he went to l
Florida on the 15th of July. I must confess I do not ;
recall Mr. Fitzgerald going to Florida and I have checked
with my secretary, Mrs. Harriet L'ancia‘, who was employed%
by me at the time and still is employed by me, that she :
did not know of Mr. Fitzgerald going to Florida, but ;
that he used to go on Reserve Duty the last two weeks of
July either in upstate New York or in Massachusetts.
Sometime in April of 1973, I rece:.ved a telephone. |
call from Attorney Fitzgerald, who told me that he was
working for the Officé of Public Defender Directors,

Pennington County, Rapid City, South Dakota, and wanted

to know if I was interested in representing any of the
Indians., -I wrote him a letter on April 19, 1973, and

replied, a copy of which I have in my files. Some two
or three weeks later, I received a phone call from Mr.

Fitzgerald telling me that he was going to clear the g'uy

with the gimpy leg because he was innocent. He never ‘

mentioned Grieco by name, but I knew who he meant because
Louis Grieco was the only one who had a gimpy leg in the_

case of Commonwealth vs. French ét als.

My recollection is that I was summonsed in by the

Government but was never called to testify. I also



2539

i
i
i

-
might add that I have known Mr. Greco for many, many
years, and during those years we developed a close
friendship.

In the transcript, page 5865, Mr. Fitzgeraid
claimed that he céme tob work for me on or around May in
1964. This is not true because Mr, Fitzgerald came to
work for me on the day that the late President John F.
Kennedy's funeral took place in November of 1963, because
both my secretaries were crying over the loss of i

President Kennedy and Mr. Fitzgerald passed 'a snide

‘| remark.

The above statements are made based upon my: '
recollection, a copy of a letter sent Attorney Fitzgerald

and upcon ineuiry made of my secretary, and to the best

Jof my knowledge and belief they aré true. .

Qb feh rri

A@RED PAUL FARESE

Middlesex, ss october 19, 1978
Sworn to and subscribed before me on this 19th da
of October, 1978. T

: R Y ey
Notary( Publlé =X kk> s

C&mﬂ/««/l/) S V‘P L)\'Q"I
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Saturday, Septernber 8, 2001
NEWS

Probe finds evidence FBI cut Barboza loose in 1974
.M. LAWRENCE

Congressmen probing whether the FBI knew and did nothing to stop
the Mob's 1976 revenge killing of hit man Joseph Barboza have
uncovered evidence the government cut loose the turncoat witness as
of 1974, deeming him no longer credible, sources said.

The House Government Reform Committee found the evidence amid
Department of Justice documents obtained through a subpoena issued
earlier this year.

Still battling over access to internal FBI memos surrounding R
Barboza, the committee announced this week that the last man to see ’
Barboza alive was a government informant.

Theodore Sharliss, aka James N. Chalmas, a Lynn ex-con, had lunch
with Barboza just before he was gunned down while opening the door to
his 1963 Thunderbird on a San Francisco street.

Sixteen years later, Sharliss implicated hit man J.R. Russo as the
gunman who shot down Barboza, 43, from a stolen white van.

Sharliss himself was convicted of conspiracy in Barboza's murder
and was sentenced to five years, according to records,

House committee members probing the FBI's alliances with gangster
informants want to know if the government knew its own informant was
setting Barboza up, the committee said this week in a document
supporting its subpoena for intermnal DOJ documents.

Barboza's former attorney, F. Lee Bailey, told the Herald "it
doesn't seem likely" that the government would have orchestrated
Barboza's death.

"Whether or not they got a tip he was going to be gunned down
remains to be seen,” Bailey said.

Bailey did note that in 1970, Boston FBI agents were pressuring
Barboza not to recant his testimony in the 1965 Edward "Teddy" Deegan
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murder case.

Bailey had set up a lie detector test for his client and was

preparing meotions to win release for four men whom Barboza wrongly
accused.

The defense attorney said agents told Barboza, who was being held

in Walpole state prison, "If you don't fire Bailey and cancel this

test, you'll never see the light of day again.”

FBI documents uncovered last year show FBI agents H. Paul Rico and
Dennis Condon withheld evidence in the Deegan case that would have
disproved Barboza's version of the murder and shown he was protecting
his friend and accomplice Jimmy "The Bear" Flemmi.

"I think they were afraid of what exactly is happening now. They

had to contain the issue," Bailey said. Barboza refused the lie

detector test and the FBI placed him in the Witness Protection
Program in Santa Rosa, Calif.

In 1971, he shot and killed a fellow thug over a stash of bonds,

but won a plea agreement to second-degree murder after Rico and
Condon testified on his behalf. He was sénténced to five years,
The hit man was killed shortly after his'release from prison.

Bailey said he doubts few documents exist to prove a cover-up.

"If Rico hasn't shredded - once the (expletive) began to hit the

fan - everything that was associated with him helping Barboza commit
perjury, I would be very surprised.”

Attorneys for Rico, now 78, could not be reached for comment.

TABULAR OR GRAPHIC MATERIAL SET FORTH IN THIS DOCUMENT IS NOT
DISPLAYABLE

Caption: BAILEY: Was Mob victim Joseph Barboza's attorney.
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